
Protokół nr 1613/07 
z  posiedzenia 

Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska 
z dnia 19 września 2007 r. 

w Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1 

Posiedzenie Komisja rozpoczęła o godz. 15:00 

Obecność: 
Posiedzenie Komisja odbyła w 7osobowym składzie, wg załączonej  listy obecności, 
która  stanowi  załącznik  nr  1  do  protokołu,  czyli  było  quorum  do  podejmowania 
prawomocnych decyzji. 

Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu Komisji stanowi załącznik nr 2 
do protokołu. 

Posiedzeniu  pr zewodniczył  radny  Piotr   Gierszewski,  który  po  pr zywitaniu 
zaproszonych  gości  i  członków  komisji    pr zedstawił  następujący  por ządek 
posiedzenia: 

1.  Opiniowanie i pr zyjęcie projektów uchwał RMG 
w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta Gdańska na 

2007 rok 

2.  Wypracowanie wniosków do budżetu Miasta na 2008 rok 

3.  Sieć  placówek  niepublicznych. Opinia  na  temat  jakości  ich  pr acy. Liczba 
dzieci,  która  do  nich  uczęszcza.  Dofinansowanie  dla  placówek 
niepublicznych. 

4.  Osiągnięcia szkolne i spor towe uczniów z Gdańska. Statystyka za ostatnie 3 
lata. 

5.  Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja 

Za tak zaproponowanym porządkiem głosowano jednogłośnie, 6 głosami za. 

PUNKT 1 
Opiniowanie i pr zyjęcie projektów uchwał RMG w sprawie zmiany uchwały w 
sprawie uchwalenia budżetu miasta Gdańska na 2007 rok



Pani Mar ia Wonerska – Zastępca Dyrektor a Wydziału Finansowego UM 
Zreferowała projekt uchwały w zakresie działania komisji. 

Po krótkiej dyskusji przystąpiono do głosowania. 

USTALENIA KOMISJI: 
Komisja  po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień  złożonych przez  Panią Marię 
Wonerską  –  Zastępcę  Dyrektora  Wydziału  Finansowego    jednogłośnie  6 
głosami za  pozytywnie  zaopiniowała pr ojekt  uchwały. 
OPINIA  Nr  1613/81/70/07 

PUNKT 2 
Wypracowanie wniosków do budżetu Miasta na 2008 rok 

Przewodniczący Komisji Piotr  Gierszewski poprosił Wydział Edukacji o wskazanie 
najpilniejszych  potrzeb  w  zakresie  edukacji,  aby  można  było  złożyć  wniosek  o 
uwzględnienie ich w przyszłorocznym budżecie. 

Pani Regina Białousów – Dyrektor  Wydziału Edukacji 
My,  jako  Wydział  Edukacji,  szykując  budżet  mamy  obowiązek  uwzględnić  i 
zabezpieczyć  środki  na  wszystko  to,  co  jest  potrzebne  dla  szkół.  Oprócz  tego 
realizujemy  uchwałę  Rady  Miasta,  „Gdańszczanin  2020”,  w  związku  z  tym 
zabezpieczamy  środki  na  te  nowe,  dodatkowe  zadania.  Na  razie  budżet  jest  jeszcze 
opracowywany  i  na  dzień  dzisiejszy  trudno  powiedzieć,  czy  to  wszystko  będzie 
uwzględnione w  budżecie.  Jeżeli  okaże  się,  że  pewnie  zadania  z  różnych względów 
trzeba będzie skrócić to wtedy zwrócimy się do państwa radnych z Komisji Edukacji o 
wsparcie dodatkowym wnioskiem. 

Pan Jer zy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji 
Na etapie przygotowania budżetu na dzień dzisiejszy, nasz budżet tegoroczny wynosi 
470  mln.,  należy  oczekiwać  w  sprzyjających  okolicznościach  w  przyszłorocznym 
budżecie kwoty na poziomie 494 mln zł. Nie znamy wysokości subwencji  standardu 
jaki będzie na jednego ucznia, po drugie są różne interpretacje zapisu projektu ustawy 
budżetowej państwa i karty nauczyciela odnośnie podwyżek dla nauczycieli. Póki nie 
poznamy tych dwóch wielkości, to trudno nam się odnosić do oczekiwań bo może się 
okazać, że kwota bazowa jest niższa niż oczekujemy. 

Pani Regina Białousów – Dyrektor  Wydziału Edukacji 
Z  wydatków  rzeczowych,  które  generują  duże  środki  to  środki  na  stypendium 
Farenheita.  Myślę,  że  od  przyszłego  roku  będą  to  stałe  wielkości  bo  zakończony 
będzie  cykl.  Na  razie  jesteśmy  na  etapie  zwiększania  środków  na  Farenheita  ze 
względu na  to, że co roku przybywa stypendystów. Druga rzecz,  to  jest  kontynuacja 
Akademii  Trzeciego  Wieku.  Dużo  środków  zaplanowaliśmy  również  na  wsparcie



szkół  przy  przekazywaniu  pracowni  komputerowych. Mamy  pewną  grupę  pieniędzy 
przeznaczoną na dofinansowanie szkół jeśli chodzi o wszystkie programy edukacyjne 
unijne  typu  Sokrates,  Leonardo  Da  Vinci  itd.  Zabezpieczamy  również  środki  na 
zajęcia pozalekcyjne. 

Pan Jer zy Jasiński Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji 
Pojawiły  się  również  nowe  zadania,  które  do  tej  pory  nie  występowały.  Rada 
Ministrów  i  Minister  Edukacji  rozpoczynają  program  „Monitoring  w  placówkach 
oświatowych”,  będzie  on  dofinansowany  w  granicach  8090%  w  zależności  od 
różnych wariantów. Chcemy zabezpieczyć 100 000 zł. 

Pan Piotr  Gierszewski – Pr zewodniczący Komisji Edukacji 
Do kiedy jest termin na składanie wniosków? 

Pani Regina Białousów – Dyrektor  Wydziału Edukacji 
Składanie wniosków jest do 30 września, potem jest opiniowanie. 

Pani Krystyna Bojahr  – Komisja Międzyzakładowa NSZZ „Solidarność” 
Chciałabym  jeszcze  dodać,  że wczoraj  byłam na  spotkaniu w Warszawie w  sprawie 
płac dla nauczycieli na rok 2008. Według przeliczeń jakie wczoraj tam padły, bazowa 
kwota  dla  nauczycieli  powinna  wynieść  w  roku  2008  1947,81zł.  Pomimo  takich 
niefortunnych zapisów w ustawie budżetowej na  rok 2008,  rząd bierze  to na siebie  i 
twierdzi,  że wprowadzą poprawki. Tzn.,  że waloryzacja płac będzie wynosiła  3,3 % 
nauczycieli.  Nastąpił  błąd  ponieważ  nauczyciele  w  ustawie  budżetowej  byli  w  tzw. 
punkcie  5  pod  literką  „E”,  tam  była wyróżniona  ta  kwota, w  tym  roku  zabrakło  tej 
kwoty  a  na  wszystkich  pracowników  budżetowych  na  rok  2008  kwota  została 
przeliczona po waloryzacji 2,3 % na 1837,90 zł. to jest trochę więcej niż w roku 2007, 
a  to mimo wszystko  byłoby  o  48  zł mniej  niż ma  kwotę  bazową  nauczyciel w  tym 
roku. W związku z tym są już rozmowy, Premier obiecał zainteresować się tą sprawą, 
tak, żeby tą kwotę bazową podwyższyć zgodnie z podpisanym porozumieniem. 

Ponieważ nie było więcej głosów w dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu. 

PUNKT 3 
Sieć placówek niepublicznych. Opinia na  temat  jakości  ich pracy. Liczba dzieci, 
która do nich uczęszcza. Dofinansowanie dla placówek niepublicznych. 

Członkom Komisji zostały rozdane materiały z opracowaniem omawianego punktu. 

Pan Jer zy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji 
W  tej  chwili  mamy  zarejestrowanych  w  ewidencji  157  placówek  niepublicznych 
różnego  typu  od  przedszkoli  aż  po  Specjalny  Ośrodek  SzkolnoWychowawczy, 
łącznie w tych niepublicznych placówkach jest 13 004 uczniów. Jeśli chodzi o dotacje 
na  jednego  ucznia  w  placówkach  niepublicznych  to  placówki  niepubliczne  są 
zobligowane do dnia 30 września roku uprzedzającego rok budżetowy, złożyć wniosek



odnośnie  liczby  uczniów  w  przedszkolu,  które  będziemy  musieli  dotować.  Wzrost 
wydatków w tym zakresie na przyszły rok szacuje się na poziomie ok. 9,5 mln. zł. 

Pani Regina Białousów Dyrektor  Wydziału Edukacji 
Jeśli  chodzi o wzrost  placówek  to przede wszystkim dominują  szkoły policealne dla 
dorosłych. 

Pan Jacek W. Teodorczyk – członek Komisji 
Co to znaczy, że 14 szkół jest bez uprawnień? 

Pani Regina Białousów Dyrektor  Wydziału Edukacji 
Szkoła ma uprawnienia szkoły publicznej wtedy, kiedy zgodnie  z ustawą o systemie 
oświaty godzi  się wypełniać  zapis podstawy programowej,  kwalifikacji  nauczycieli  i 
nadzoru kuratorium.  I  te  szkoły wtedy   mają  uprawnienia  szkół publicznych.  Szkoła 
podstawowa  i  gimnazjum nie może  istnieć bez uprawnień szkoły publicznej dlatego, 
że  dziecko  realizuje  tam  obowiązek  szkolny.  Natomiast  szkoła  policealna  nie  musi 
występować  o  uprawnienia  szkoły  publicznej.  W  związku  z  tym  nie  musi 
podporządkowywać się wymogom kuratorium. 

Pan Krzysztof Wiecki – członek Komisji 
Wiemy, że brakowało w tym roku miejsc w przedszkolach, czy są już jakieś sygnały, 
żeby otworzyć przedszkole? 

Pani Regina Białousów Dyrektor  Wydziału Edukacji 
Żeby otworzyć przedszkole  jest bardzo dużo chętnych, mamy wiele próśb o budynki 
ale  niestety  ich  nie  mamy.  Jesteśmy  w  trakcie  przygotowywania  konkursu  na 
przekazywanie  w  użytkowanie  gruntów  pod  warunkiem,  że  wybuduje  się  tam 
przedszkole. 
Jeśli chodzi o poziom nauczania w szkołach niepublicznych, nie mamy wiedzy w tym 
zakresie  odnośnie  szkół  policealnych.  Nadzór  nad  tymi  szkołami  pełni  kuratorium. 
Jeśli  chodzi  o  szkoły  podstawowe  i  gimnazjalne  to  również  nadzór  tutaj  pełni 
kuratorium natomiast mamy dostęp do pewnej bazy danych: wyników sprawdzianów, 
egzaminów  itp.  Na  tej  podstawie  widać,  że  szkoły  niepubliczne  uzyskują  bardzo 
wysokie wyniki.  Trzeba  zaznaczyć,  że  większość  to  są  szkoły,  które  mają  wybrane 
dzieci z danego rejonu. Wszystkie dokładne dane na ten temat są w materiałach, które 
zostały państwu rozdane. 

Po krótkiej dyskusji temat zakończono i przystąpiono do omawiania kolejnego punktu.



PUNKT 4 
Osiągnięcia szkolne i spor towe uczniów z Gdańska. Statystyka za ostatnie 3 lata 

Członkom Komisji zostały rozdane materiały z opracowaniem omawianego punktu. 

Pan Jer zy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji 
Tych  osiągnięć  sportowych  jest  bardzo  dużo  i  one  są  na  różnych  płaszczyznach. W 
związku  z  tym  Prezydent  Miasta  Gdańska  począwszy  od  roku  2002  wyróżnia  i 
nagradza  najlepszych  uczniów,  którzy  nie  tylko  osiągają  wyniki  w  nauce  ponad 
przeciętną  ale  oprócz  tego  mają  jeszcze  osiągnięcia  w  olimpiadach  i  konkursach 
sportowych.  Pan  Prezydent  wyróżnia  również  sześciu  najlepszych  maturzystów,  z 
najlepszymi wynikami. 

Po  wysłuchaniu  dalszych  wyjaśnień  od  Pani  Reginy  Białousów, 
Przewodniczący  Komisji  zaproponował  wniosek  o  zwiększenie  kwoty  w 
przyszłorocznym budżecie Miasta do 300 000 zł, z przeznaczeniem na stypendia 
za wyniki w nauce i szczególne osiągnięcia. 

Powyższy wniosek przegłosowano jednogłośnie 6 głosami za. 

WNIOSEK NR 1613/11/07 

Pan Jacek Sawicki – Dyrektor  Gdańskiego Ośrodka Kultury Fizycznej 
Analizując osiągnięcia sportowe pewne wnioski narzucają się same. Gdańskie szkoły 
zdobywają  rocznie  ok.  25,  26  medali  w  igrzyskach  wojewódzkich,  zarówno  szkoły 
podstawowe  jak  i  ponadgimnazjalne.  Jeżeli  chodzi  o  systemy  centralne  tam  już  jest 
bardzo  różnie,  ponieważ  nie  ma  pewnego  systemu,  który  jest  od  lat  wzorcowo 
prowadzony. W niektórych  dyscyplinach  na  tym  poziomie  nie ma w  ogóle  żadnych 
imprez sportowych. W stosunku do zeszłego roku Gdańsk zwiększył swój dorobek o 
trzy  złote medale. W  imprezach  centralnych  Gdańsk  zdobył  tylko  dwa medale,  oba 
przez  jedną  szkołę,  która  jest  objęta  patronatem.  To  jest  dla  nas  sygnał,  że  jakieś 
wsparcie  musi  być  jeśli  chcemy  myśleć  o  sukcesach  sportowych.  Ale  nigdy  nie 
staramy  się  zastąpić  ani  klubów  jeżeli  chodzi  o  wynik  sportowy,  ani  szkół  jeżeli 
chodzi o ofertę. Myślę, że w przeciągu dwóch tygodni podpiszemy dwa porozumienia. 
Pierwsze  z  Treflem  Gdańsk,  drugie  z  Klubem  Rugby  Lechia  Gdańsk.  Chciałbym 
również  aby  w  najbliższych  latach  udało  się  utworzyć  Centrum  Sportu 
Młodzieżowego  czyli  ten  prawidłowy  stadion  lekkoatletyczny,  którego  w  dalszym 
ciągu  nie  mamy  w  Gdańsku.  W  tej  chwili  jesteśmy  w  19  dzielnicach,  w  ok.  50 
placówkach. 

Następnie dyskutowano o programie „Blisko boisko” 

Pani Regina Białousów – Dyrektor  Wydziału Edukacji



W niektórych szkołach mamy problemy z realizacją tego programu i budowy boiska z 
różnych  względów  np.  odwadnianie  terenu.  Trzeba  więc  na  to  olbrzymich, 
dodatkowych kosztów. 

Pani Patrycja MlejnekGałęza – Wicepr zewodnicząca Komisji 
Czy  środki  finansowe,  które  są  zaplanowane  na  najbliższy  rok  są  zwiększone  w 
porównaniu do tego roku? 

Pan Jer zy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji 
Planowane  środki  na  najbliższy  rok  na  pewno  nie  będą  mniejsze.  Od  1  września 
wchodzimy  w  ostatni  etap  realizacji  programu  „Gdańszczanin  2020”  gdzie  o  1200 
godz.  tygodniowo  musi  wzrosnąć  pula  naszych  godzin  przeznaczanych  na  zajęcia 
pozalekcyjne w których m. in. mieszczą się zajęcia sportoworekreacyjne. 

Pani Regina Białousów – Dyrektor  Wydziału Edukacji 
Chciałabym  zwrócić  uwagę,  że  jeśli mówimy  o wychowaniu  to mówimy  o  tym,  że 
każda  szkoła  ma  obowiązek  posiadania  programu wychowawczego,  który  musi  być 
aktualizowany  i  każda  szkoła  musi  posiadać  program  profilaktyki  dostosowany 
również do potrzeb  rozwojowych uczniów. To oznacza,  że w każdej  placówce Rada 
Pedagogiczna  wspólnie  z  rodzicami  buduje  program  wychowawczy  uwzględniając 
aktualne potrzeby szkoły. Czyli nie może być tak, że jest jeden standardowy program 
wychowawczy i każda z tych szkół ma to realizować. 

Po krótkiej dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia. 

PUNKT 5 
Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja 

Przewodniczący  Komisji  poprosił  o  wyjaśnienie  na  jakim  etapie  znajdują  się 
przygotowania,  dotyczące  podwyżek  dla  pracowników  administracyjnych  w 
placówkach oświatowych. 

Pan Jer zy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji 
Jesteśmy  już po rozmowie z panem Skarbnikiem i  z panią Blacharską  i uzyskaliśmy 
zgodę  i  pełna  akceptację  dla  projektu  uchwały  dotyczącej  regulacji  płac  dla 
pracowników  administracji  i  obsługi  w  placówkach  oświatowych.  Udało  nam  się 
wygospodarować  takie  środki  w  budżecie,  że  każdy  z  pracowników  otrzyma



podwyżkę  40  zł  pensji  zasadniczej,  pracownicy,  którzy  pracują  w  grupach  IIV 
otrzymają wzrost punktu z 3,30 do 3,50.  pociąga to za sobą kwotę 900 000 zł. 

Pani Regina Białousów – Dyrektor  Wydziału Edukacji 
56  zł  oznacza  brutto  dla  pracowników,  którzy  są  w  wyższej  grupie  uposażenia. 
Natomiast Ci, którzy są w grupach IIV to tam jest to kwota 70 zł. 

Po  dyskusji  i  ustaleniu  terminu  nadzwyczajnego  posiedzenia  Komisji  w  związku  z 
powyższym  projektem,  przystąpiono  do  składania  wniosków.  Radna  Maria 
Małkowska – członek Komisji zaproponowała następujący wniosek: 
O  uwzględnienie  dodatkowych  pieniędzy  w  budżecie  Miasta  na  bieżące 
remonty  obiektów  oświatowych,  w  wysokości  20  zł  na  każde  dziecko 
uczęszczające na zajęcia w danej placówce oświatowej, z przeznaczeniem wyżej 
wymienionej  kwoty  na  aktualne  potrzeby    wskazane  przez  dyrektorów 
placówek. 
Powyższy wniosek przegłosowano jednogłośnie 5 głosami za. 
WNIOSEK NR 1613/12/07 

Następnie, na prośbę  radnego Jacka Teodorczyka – członka Komisji,  głosowano nad 
wnioskiem  o  zmianę  godziny  rozpoczęcia  kolejnych  posiedzeń  z  proponowaną 
godziną 16:00. 
Za  tak  postawionym  wnioskiem  głosowano  4  głosami  „za”  przy  jednym  głosie 
przeciw. 

Przewodniczący Komisji  podziękował wszystkim  za  przybycie  i  zaprosił  na  kolejne 
posiedzenie 27 września o godz. 8:45. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

Przewodniczący 
Komisji Edukacji 

Piotr  Gierszewski 

Protokołowała: 
Monika Konwerska


